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   zmodernizowana droga Cieszy nie tylko mieszkańCów 

„Święto Chleba”  w radziejowiCaCh

Gminne Dożynki w Radziejowicach – zgodnie z polską tradycją – rozpoczęto od mszy dziękczynnej. W radziejowickiej świątyni, jak i na dożynko-
wej scenie dziękowano rolnikom i producentom żywności, za ich ciężką pracę i zapewnianie tradycyjnego chleba na naszych stołach. Gospodarzem  
radziejowickiego „Święta Chleba” był Wójt Gminy Radziejowice – Artur Jankowski, a prowadzącą uroczystość – dyrektor GCK „Powozownia”  
– Agnieszka Rybarczyk.

Modernizacja ciągu ul. Sienkiewicza i Alei Lipowej, przebiegającego przez: Radziejowice, Radziejowice-Parcel i Kuranów, łączącego drogi: 
gminne, powiatowe, wojewódzkie i krajowe, była największym zadaniem drogowym radziejowickiego samorządu.
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OtwartO serca dla pOwOdzian
G m i n a  R a d z i e j o w i c e  w s p a r ł a  p o w o d z i a n  z  M i a s t a  i  G m i n y  W l e ń 

Mieszkańcy Gminy Radziejowice, przyłączyli się do zbiórki darów dla mieszkań-
ców, którzy ucierpieli w powodzi na Dolnym Śląsku. W ciągu trzech dni zebrano dużą 
ilość rzeczy niezbędnych ludziom, którzy znaleźli się w bardzo dramatycznej sytuacji  
życiowej. 

wiOletta Micewicz zastępcą wójta GMiny radziejOwice

Zgodnie z apelem o wsparcie rze-
czowe – w ciągu kilku dniu – do wy-
znaczonych miejsc znajdujących się  
w: OSP Korytów, OSP Radziejowice, OSP  
Kuklówka i Szkole Podstawowej im. K. 
Makuszyńskiego w Korytowie A przy-
niesiono ogromną ilość produktów  
i rzeczy.

Początek roku szkolnego to również pierwszy dzień pracy Zastępcy Wój-
ta Gminy Radziejowice. W dniu 2 września br. po prawie czterech miesiącach 
od złożenia ślubowania Wójt Gminy Radziejowice Pan Artur Jankowski po-
wołał na to stanowisko Panią Wiolettę Micewicz, osobę od wielu lat związaną 
 z naszą Gminą.

Wspólnie zebrano 17 palet produk-
tów: wody, produktów spożywczych, 
środków chemicznych i czystości, akce- 
soriów do sprzątania, urządzenia 
grzewcze i oczyszczające. To wszystko  
w piątek, 20 września wyruszyło w dro-
gę do potrzebujących, do mieszkańców 
Miasta i Gminy Wleń.

Do akcji osobiście zaangażował się  
Wójt Gminy Radziejowice Artur Jan- 
kowski. Koordynatorem akcji była Justy- 
na Klimaszewska.

– Kieruję słowa podziękowania  
i uznania dla mieszkańców Gminy Ra-
dziejowice za ten piękny odruch serc  
i otwarcie ich dla powodzian. Dziękuję: 
OSP Radziejowice OSP Korytów, OSP  
Kuklówka, Szkole Podstawowej im. Kor-
nela Makuszyńskiego w Korytowie A  

i Gminnemu Ośrodkowi Pomocy Społecz- 
nej w Radziejowicach, radnemu Marci- 
nowi Sobolowi oraz firmom – Mondi  
Warszawa i Ekonip Sp z o o  za technicz-
ne przygotowanie rzeczy do transportu. 
Dziękuję za podjęcie tej wspólnej inicja- 
tywy – z myślą o ludziach, którzy są  
w tak dramatycznej sytuacji życiowej  
– powiedział Wójt Gminy Radziejowice 
– Artur Jankowski.

Pani Wioletta Micewicz  związana jest z radziejowic-
kim samorządem od 2010 roku zajmując się m.in. 

pozyskiwaniem środków zewnętrznych, promocją gminy 
i współpracą z organizacjami pozarządowymi, następnie 
organizując i zarządzając przez dwa lata Gminnym Centrum 
Kultury POWOZOWNIA oraz w latach 2016-2022 pełniąc funk-
cję Sekretarza Gminy. Sprawy społeczne są bliskie jej sercu, 
dlatego czynnie działa w organizacjach pozarządowych: OSP 
Radziejowice, LGD Ziemia Chełmońskiego i Żyrardowskim 
Stowarzyszeniu Wspierania Przedsiębiorczości.

Wioletta Micewicz posiada wykształcenie wyższe zdoby-
te podczas studiów magisterskich na Wydziale Zarządzania  
i Marketingu Uniwersytetu Warszawskiego. Ukończyła rów-
nież studia podyplomowe z zakresu Public Relations na tej 
samej Uczelni, zarządzanie funduszami unijnymi w Szkole 
Głównej Handlowej i funduszami dla rolnictwa w Szkole 
Głównej Gospodarstwa Wiejskiego.  Studia MBA dały jej solid-
ne podstawy do pracy na tak odpowiedzialnym stanowisku.  

Dodatkowym atutem Pani Wioletty jest 
otwartość na ludzi i ich potrzeby, chęć cią-
głego doskonalenia oraz rozwoju swoich 
umiejętności i ogromna ciekawość świa-
ta. Umiejętności, w tym zakresie zostały 
usystematyzowane podczas ukończonych  
w tym roku studiów z zakresu Psychologii 
Pozytywnej na Uniwersytecie Warszaw-
skim.

Biorąc pod uwagę wykształcenie, do-
świadczenie, predyspozycje oraz wielolet- 
nią praktykę zawodową związaną z radzie- 
jowickim samorządem Wójt Gminy wyzna- 
czył dla swojego Zastępcy zadania zwią-
zane z oświatą, kulturą i sportem, pomocą 
społeczną, współpracą z organizacjami 
pozarządowymi oraz pozyskiwaniem 
środków zewnętrznych i promocją gminy. 
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Rok 2023 w Gminie Radziejowice był dobRym czasem 
W o t u m  z a u f a n i a  i  a b s o l u t o r i u m  d l a  W ó j t a  G m i n y  w  R a d z i e j o w i c a c h 

W poniedziałek 24 czerwca, podczas obrad Rady Gminy w Radziejowicach zaakcep-
towano „Raport o stanie gminy za rok 2023” i udzielano wotum zaufania dla włodarza 
gminy. Przyjęto realizację uchwały budżetowej za rok 2023 i udzielono absolutorium 
Wójtowi Gminy Radziejowice – Arturowi Jankowskiemu. 

Podczas absolutoryjnych ob-
rad Rady Gminy Radziejowice  

– Wójt Artur Jankowski odniósł się do in-
formacji zawartych w „Raporcie o Stanie 
Gminy Radziejowice za Rok 2023”. 

– … Z dużym zaangażowaniem 
podejmowaliśmy  działania na rzecz 
mieszkańców Gminy Radziejowice, reali-
zowaliśmy założone cele oraz dążyliśmy 
do poprawy warunków życia miesz-
kających w naszej gminie. Kolejny rok 
udało się nam pozyskać wielomilionowe 
wsparcie zewnętrzne w szczególności  
z: Rządowego Fundusz Polski Ład – Pro- 

kowski. Zadania inwestycyjne w roku 
2023 zrealizowano za kwotę blisko 15 
mln zł i stanowiły około 25 proc. docho-
dów gminy. 

Zdaniem Gminnej Komisji Rewizyj-
nej w Radziejowicach – zadania budże-
towe gminy, jak i przedsięwzięcia z nich 
wynikające, zostały zrealizowane zgod-
nie z regułami ustawowymi. Taka też 
była opinia Regionalnej Izby Obrachun-
kowej, oceniającej wydatki finansowe 
i poprawność gospodarowania środka-
mi publicznymi w Gminie Radziejowice  
w roku 2023. 

Radni przyjęli „Raportu o Stanie 
Gminy za rok 2023” i udzielili Wójtowi 
Gminny Radziejowice wotum zaufania  
i absolutorium, również przyjęto realizację 
uchwały budżetowej za rok 2023. 

–…Miniony rok nie był łatwym okre-
sem dla realizacji naszych zadań samorzą-
dowych, poradziliśmy sobie dzięki naszej 
wspólnej, zgodnej i ciężkiej pracy. Bardzo 
dziękuję Pani Wójt Urszuli Ciężkiej, oraz rad-
nym obecnej i minionej kadencji, sołtysom 
oraz wszystkim osobom, które współpra-
cowały z nami w realizacji ubiegłorocznej 
uchwały budżetowej. Podziękowania kie-

ruję do skarbnika Marleny Górniewskiej, 
sekretarza Anety Kowalskiej-Sobhani, jak 
i wszystkich pracowników urzędu oraz 
jednostek samorządowych za ich zaan-
gażowanie w realizację naszych zadań 
samorządowych... – mówił Wójt Artur 
Jankowski. Była Wójt Urszula Ciężka po-
gratulowała otrzymanego wotum, abso- 
lutorium i życzyła wszystkim dalszego roz-
woju Gminy Radziejowice .  

Były kwiaty, podziękowania i życzenia, 
aby kolejne lata były również tak dobre dla 
Gminy Radziejowice, jak rok 2023.            T

gram Inwestycji Strategicznych, Woje-
wództwa Mazowieckiego, Centralnego  
Portu Komunikacyjnego oraz z progra- 
mów Unii Europejskiej. Ze zrealizowanych  
inwestycji na uwagę zasługują: oddanie   
nowego budynku OSP w Kuklówce Za- 
rzecznej, zmodernizowanie Stacji Uzdat- 
niania Wody w Radziejowicach, wyko-
nanie Placu Integracji Społeczno-Kultu-
ralnej w Korytowie A, czy zrealizowanie  
Projektu „Dostępna Szkoła”. Ubiegły rok 
był również rekordowy pod względem  
inwestycji drogowych. Oprócz zadań in- 
westycyjnych wspólnie podejmowaliśmy  
działania z zakresu – ochrony środowi-
ska, pomocy społecznej, bezpieczeństwa 
publicznego, oświaty, kultury, sportu 
oraz innych obszarów życia publicznego 
tak ważnych dla naszych mieszkań-
ców…– powiedział Wójt Artur Jan-

Od dnia 16.09.2024 r. Referat Gospodarki Komunalnej oraz Ekodoradca przyjmują 
interesantów na pierwszym piętrze w budynku przy ul. Kubickiego 8.
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Stawiam na rozwój, dialog       i dobry klimat w Samorządzie
Rozmowa z Wójtem Gminy Radziejowice – Arturem Jankowskim.

– Minęło prawie pięć miesięcy 
od chwili, kiedy został pan wło-
darzem Gminy Radziejowice. Jak 
minął ten czas w Urzędzie Gminy 
Radziejowice. 

– Minione blisko pięć miesięcy – 
pomimo czasu urlopowego, w naszm 
Urzędzie było bardzo pracowitym okre- 
sem. Czytelnie zostały podzielone obo- 
wiązki i zadania pracownicze, aby 
sprawnie kontynuować samorządową 
misję w naszej gminie. W tym okresie 
miałem dziesiątki spotkań, kontaktów 
i rozmów z mieszkańcami, samorzą-
dowcami z sąsiednich miast i gmin. 
Pierwsze miesiące urzędowania, rzeczy-
wiście były pracowite i nie ulega wątpli-
wości, że tak będzie nadal. Teraz czekają 
nas – pracowników samorządowych, 
lata ciężkiej pracy aby zapewnić stały 
rozwój gminy, realizując równocześnie 
potrzeby społeczności lokalnej. 

– Wcześniej – jako Zastępca 
Wójta Gminy Radziejowice, spraw-
dził się Pan w realizacji niełatwych 
zadań i wyzwań. Niewątpliwie  
w tym pomocne było dotychczaso-
we doświadczenie w pracy samo-

rządowej i kierunkowe wykształ-
cenie.  

– Cała moja kariera zawodowa 
jest związana z pracą samorządową. 
Skończyłem studia na Uniwersytecie 
Adama Mickiewicza w Poznaniu na 
kierunku planowania przestrzennego. 
Po studiach pierwszą pracą była praca  
w wydziale budownictwa i architektury  
w Warszawie, stałem się również spe-
cjalistą ds. zamówień publicznych 
realizując usługi dla wielu instytucji 
publicznych. Skończyłem studia pody-
plomowe na kierunkach związanych  
z pracą samorządową. Od blisko 20 lat 
jestem samorządowcem, a minione 
5 lat pełniłem funkcję Zastępcy Wójta  
Gminy Radziejowice. Nieustannie od-
czuwam, że połączenie dobrze ugrun-
towanej wiedzy teoretycznej z doświad-
czeniem nabywanym w praktycznym 
działaniu i z aktywnością zawodową, 
przynoszą wymierne efekty. 

– W minionej kadencji był Pan 
współautorem dobrze rozwijającej 
się gminy, która umiejętnie go-
spodarowała swoimi zasobami fi-
nansowymi i potrafiła pozyskiwać 

znaczące fundusze zewnętrzne. 
Jak bez tych ostatnich wyglądałyby 
możliwości rozwojowe i inwestycyj-
ne w Gminie Radziejowice?

– W minionej kadencji z dużym za-
angażowaniem, wręcz z determinacją 
– podejmowaliśmy działania, aby ze 
wszystkich możliwych źródeł pozyski-
wać fundusze. One do gminy nie przy-
szły same, o takie pieniądze starali się 
wszyscy beneficjenci, a ich zasoby były 
ograniczone. Aby pozyskać dofinanso-
wania trzeba było stworzyć odpowied-
nie plany inwestycyjne i przygotować 
dobre wnioski, a także zapewnić finan- 
sowy wkład własny. W tej trudnej sytu-
acji, w minionej kadencji pozyskaliśmy  
w granicach 30 milionów złotych,  
w tym ponad 20 mln zł z Rządowego 
Programu Polski Ład. Korzystaliśmy też 
z możliwości, jakie dawały inne fundu-
sze – unijne i samorządu województwa 
mazowieckiego. Te ogromne pieniądze 
zamieniliśmy na gminne inwesty-
cje. Część z nich jest już zrealizowana  
i efekty są widoczne, natomiast jest 
też całkiem spora liczba przedsięwzięć  
w trakcie przygotowania do realizacji 
lub właśnie rozpoczętych. Bardzo waż-

ne jest, aby należycie poprowadzić cały 
proces inwestycyjny począwszy od pla-
nowania, przygotowania odpowiedniej 
dokumentacji poprzez realizację oraz 
finalne odbiory. 

Mam nadzieję, że programy dofi-
nansowania dla samorządów będą da-
lej dostępne, że będzie można sprawnie  
o nie się ubiegać, i że znajdziemy się na 
niejednej liście beneficjentów. Powtó-
rzę jeszcze raz – samorządy bez dofi-
nansowania zewnętrznego nie byłyby 
w stanie osiągnąć takiego poziomu roz-
woju, który jednocześnie musi być kon-
tynuowany… 

W najbliższej przyszłości w naszym 
regionie liczymy na efekty wspólnego 
działania w ramach Żyrardowskiego 
Obszaru Funkcjonalnego w zakresie re-
alizacji ciągów pieszo-rowerowych na 
terenach gmin powiatu żyrardowskie-
go. Obecnie trwają prace projektowe,  
w celu złożenia wniosku o dofinanso-
wanie unijne.

– Gmina Radziejowice ma fan-
tastyczne położenie. Oprócz nie-
powtarzalnych walorów przyrod-
niczych i kulturowych, znajdują się 
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Stawiam na rozwój, dialog       i dobry klimat w Samorządzie
tutaj duże możliwości dla rozwoju 
przedsiębiorczości i lokalizacji firm. 
Proszę powiedzieć więcej na ten te-
mat.

– Lokalizacja Gminy Radziejowice 
jest bardzo dobra, a przez nasz teren 
przebiegają szlaki komunikacyjne  
– trasa szybkiego ruchu S8 i droga 
krajowa DK50. Tereny położone wzdłuż 
tych ciągów są atrakcyjnymi miejscami 
dla potencjalnych inwestorów, przed-
siębiorców, dla szerokiej sfery dzia-
łalności magazynowej, produkcyjnej  
i usługowej, dla których mamy szeroką 
ofertę i jesteśmy otwarci. Już od wielu 
lat prowadzimy intensywne działania, 
aby przeznaczyć duże i zwarte tereny 
pod lokalizacje takich inwestycji. Podej-
mujemy kolejne uchwały samorządowe 
w sprawie miejscowych planów zago-
spodarowania w poszczególnych miej-
scowościach, odnoszące się do obsza-
rów, które będzie można wykorzystać 
na tereny inwestycyjne. Te działania 
mają na celu zwiększenie i zdywersy-
fikowanie dochodów własnych gminy, 
aby zapewnić jak największą stabi-
lizację finansową naszego budżetu.  
To pozwoli nam na zachowanie wyso-
kiego poziomu rozwoju i zaspokajania 
potrzeb oraz oczekiwań mieszkańców  
w naszych planach wieloletnich.  

– Do niedawna było niebezpie-
czeństwo, że obszar Gminy Radzie-
jowice zostanie „poszatkowany” 
nowymi krajowymi szlakami ko-
munikacyjnymi. Co z takim zagro-
żeniem?

– Najważniejsze dla naszej gminy 
jest zachowanie, określę to – terytorial-
nej nienaruszalności naszej przestrzeni, 
czyli wykluczenie przebiegu nowych 
krajow ych tras komunikac yjnych 
poprzez teren, który jest zagospoda-
rowany w zupełnie innym kierunku. 
Pierwsze plany i opracowania związane  
z budową CPK nie były dla nas korzystne,  
a zamiary przeprowadzenia nowych 
szlaków komunikacyjnych, w dużym 
stopniu skomplikowałyby funkcjono-
wanie życia mieszkańców i możliwości 
rozwoju Gminy Radziejowice. Zostali-
byśmy bardzo skrzywdzeni. Planowano 
przeprowadzenie przez nasz obszar  
– w północnej i zachodniej części gmi-

ny – szlaku kolejowego wzdłuż drogi 
DK50, a także budowę zachodniego 
odcinka Autostradowej Obwodnicy 
Warszawy. 

Podjęliśmy zdecydowane działania 
przeciwko takim centralnym planom 
i już dzisiaj mamy zapewnienie, że po 
ostatecznej analizie wielokryterialnej 
naszego terenu, nowa linia kolejowa 
dla portu lotniczego powstanie w pasie 
istniejącej trasy Centralnej Magistrali 
Kolejowej. 

Mam również nadzieję, że – także 
po naszych protestach i uzgodnieniach 
– wcześniejsze plany związane z budo-
wą zachodniej Obwodnicy Warszawy 
zostaną zweryfikowane i zostanie za-
proponowane rozwiązanie korzystne 
dla wszystkich stron. 

– Zna Pan oczekiwania społecz-
ne oraz uwarunkowania lokalne  
i regionalne… Proszę powiedzieć 
o planach inwestycyjnych, zapla-
nowanych czy dających się przewi-
dzieć w tej kadencji samorządowej.

– Jest to długa lista przedsięwzięć, 
wiele z nich jest kluczowych dla na-
szych mieszkańców. Chcę położyć 
nacisk na dalszy rozwój infrastruktury 
drogowej oraz rowerowej, gospodar-
ki wodno-ściekowej oraz oświetlenia 
drogowego. Bardzo duże jest i będzie 
zaangażowanie w programy związane 
z szeroko rozumianą ochroną środowi-
ska, mające na celu zmniejszenie ni-
skiej emisji, a także zwiększenie udziału  
w energetyce odnawialnych źródeł ener-
gii. Dotychczasowe nasze inwestycje  
w dużej mierze dotyczyły infrastruktury 
drogowej, sieci wodno-kanalizacyjnej, 
oświatowej i doposażania naszych 
„ochotników” z jednostek OSP. Kiedy 
patrzymy na wspomniane samorządo-
we obiekty stały się one nowoczesnymi 
– na miarę XXI wieku. Myślę, że w nie-
długim czasie trzeba będzie podjąć de-
cyzję o budowie nowej siedziby Gminy, 
aby nasi mieszkańcy byli obsługiwani 
w bardziej cywilizowanych warunkach, 
niż to aktualnie odbywa się w naszym 
Urzędzie. Niestety obecnie użytkowane 
budynki nie są dostosowane do dzisiej-
szych standardów, a także wymagań  
i oczekiwań interesantów, a skoro mó-
wimy o rozwoju, także i tutaj powinien 

on być widoczny. Z zazdrością patrzymy 
na naszych sąsiadów, którzy funkcjo-
nują i świadczą swoje usługi w nowo-
czesnych siedzibach. Oczywiście na 
taką inwestycję będziemy poszukiwali 
wsparcia zewnętrznego, gdyż nie może 
to zaburzyć naszych planów inwesty-
cyjnych związanych z drogownictwem 
i innymi zamierzeniami. 

– Gmina Radziejowice jest 
jedną z niewielu na Mazowszu  
i jedyną w powiecie żyrardowskim, 
gdzie przybywa mieszkańców. Jak 
ten fakt zostanie wykorzystany?

– Wiele możemy mówić o rozwoju, 
inwestycjach i gospodarce, co w tym 
przypadku ma ogromne znaczenie, ale 
ważny jest wymiar społeczny i kulturo-
wy. To wszystko łączy się z sobą i suma 
tych wszystkich czynników daje wynik 
skali atrakcyjności gminy. Na naszym 
terenie mamy placówki o wysokim 
standardzie usług kulturowych, w gmi-
nie znajdują się niepowtarzalne walory 
przyrodnicze i mamy bardzo aktywną 
lokalną społeczność. Połączenie tych 
aspektów powoduje, że nieustannie 
osiedlają się u nas nowi mieszkańcy. 
Mamy jeden z największych wskaźni-
ków nowej zabudowy mieszkaniowej  
w regionie, na ten cel jest przeznaczo-
nych bardzo dużo terenów i ten trend 
będzie trwał. Oczywiście niesie to 
bardzo duże wyzwania dla samorządu 
gminnego – takie, jak oczekiwania 
zapewnienia nowej, odpowiedniej in-
frastruktury, a w związku z tym pono- 
szenia niemałych kosztów przez Gminę. 
Są jednak w tym aspekcie i wymier-
ne korzyści. Zwiększająca się liczba 
mieszkańców daje zwiększone dochody 
podatkowe od nieruchomości, jak też  
z odpisu podatkowego PIT, który najle-
piej jakby był rozliczany w Żyrardowie, 
do czego nieustannie będę naszych no-
wych mieszkańców zachęcał. Większa 
liczba osób to większe zainteresowanie 
naszymi placówkami oświatowymi oraz 
instytucjami kultury – to również ele-
ment rozwoju Gminy.

– Bardzo dużo dzieje się w sfe-
rze kultury. Proszę powiedzieć, ja-
kie taka aktywność ma znaczenie  
w pracy samorządu? 

– Jestem dumny z tego, że Pałac  
i Dom Pracy Twórczej w Radziejowi-
cach – obiekt narodowego dziedzictwa 
kulturowego, jest perełką odwiedzaną 
przez ogromną rzeszę przyjezdnych, lu-
dzi którzy mają też kontakt z gminą, jej 
mieszkańcami i poznają walory Ziemi  
Radziejowickiej. Mamy na swoim te-
renie niepowtarzalne nigdzie indziej 
Muzeum Lwowa i Kresów w Kuklówce, 
a także  swoje Centrum Kultury  „Powo-
zownia”. Długa jest lista prestiżowych 
wydarzeń organizowanych przez te in-
stytucje, przyciągających ogromną ilość 
gości. To powoduje, że gmina staje się 
rozpoznawalna daleko poza jej granica-
mi. Dla nas ma to ogromne znaczenie, 
nie tylko w wymiarze prestiżowym  
i promocyjnym, ale również i ekono-
micznym.

– Od kilku lat w Gminie Radzie-
jowice obserwujemy ożywienie 
życia społecznego w sołectwach, 
stowarzyszeniach i w innych zakre-
sach publicznych.

– Tak, ostatnie lata charakteryzują 
się tym, że mamy ożywioną działalność 
w stowarzyszeniach i sołectwach. Po-
wstają nowe Koła Gospodyń Wiejskich, 
które angażują swoje społeczności do 
aktywności. Tutaj takim ważnym i in-
tegracyjnym elementem jest Fundusz 
Sołecki, który w praktycznym dzia-
łaniu skupia mieszkańców. Dobrym 
przykładem niesamowitej aktywności 
społecznej jest „Piknik w Korytowie”, 
organizowany przez lokalną społecz-
ność, który gromadzi nie tylko gwiazdy 
na scenie, ale przede wszystkim setki 
naszych mieszkańców i ich sąsiadów  
z okolicznych miast i gmin. To wszystko 
pokazuje, że Gmina Radziejowice jest 
piękną, ale też i bardzo gościnną. To 
jest ta nasza wyjątkowość, że potrafimy 
pogodzić pracę i rozwój z gościnnością, 
a więc dzielimy się wszystkimi posiada-
nymi walorami z naszymi mieszkańca-
mi i gośćmi. 

– Dziękuje za rozmowę
Tadeusz Sułek
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      Tradycyjne i piękne                    „ŚwięTo chleba” w radziejowicach 
Gminne Dożynki w Radziejowicach – zgodnie z polską tradycją – rozpoczęto od mszy dziękczynnej. W radziejo-

wickiej świątyni, jak i potem na dożynkowej scenie podziękowano rolnikom i producentom żywności, za ich ciężką 
pracę i zapewnianie tradycyjnego chleba na naszych stołach. Gospodarzem radziejowickiego „Święta Chleba” był 
Wójt Gminy Radziejowice – Artur Jankowski, a prowadzącą uroczystość – dyrektor GCK „Powozownia” – Agnieszka 
Rybarczyk.

Uro c z y s t o ś c i  d oż y n ko we  
w Gminie Radziejowice trady- 

cyjnie rozpoczęto od mszy św. w koście- 
le parafialnym pw. św. Kazimierza Kró- 
lewicza, koncelebrowanej przez pro-
boszcza, ks. prałata Henryka Andrze-
jewskiego, z udziałem innych duchow- 
nych. –… Dziękujemy za nasz chleb 
powszedni pracującym na roli – za to, 
że dobry pasterz w swoje łaski obficie ich 
obdarzył… Wierzymy, że tego chleba 
nam nie zabraknie, a jeśli tak się stanie –
będziemy się dzielili okruchami… – mó-
wił w liturgii ks. Henryk Andrzejewski. 
W świątyni poświęcono wieńce i chleb 
– symbole ciężkiej pracy rolników. Uro-
czystość uświetnił śpiew Chóru Gaude-
amus i Zespołu Ludowego „Blichowiacy” 
z Łowicza. Recytowano wiersz dożynko-
wy napisany przez mieszkankę gminy  
– Ankę Benda.

Korowód dożynkowy – od kościoła 
na dziedziniec Gminnego Centrum Kul-
tury „Powozownia” prowadzili strażacy  
z OSP: Radziejowic i Korytowa z pocz-
tami sztandarowymi. Za nimi jechały 
dożynkowe powozy konne z samorzą-
dowcami z miast i gmin powiatu żyrar-
dowskiego – powożone przez woźni-
ców – Henryka Zielińskiego, Mariusza  
Pelca i Stanisława Zduńczyka. W ko-
rowodzie szli przedstawiciele sołectw 
i stowarzyszeń z wieńcami, koszami 
dożynkowymi oraz mieszkańcy Gminy 
Radziejowice i ich goście. 

Dożynkowi goście  
w Radziejowicach

Zebranych powitała dyrektor 
Agnieszka Rybarczyk – staropolską pie-
śnią dożynkową Franciszka Karpińskie-
go: „Dorżnęli żytko do odłogu. Podzię-
kujmy Panu Bogu…”. Dożynkowych 
gości powitał Wójt Artur Jankowski. 
Wśród gości byli: Michał Orliński – Rad-
ny Sejmiku Mazowieckiego, Grzegorz 
Dobrowolski – Dyrektor Delegatury 
Urzędu Marszałkowskiego, Andrzej Wilk 
– Starosta Żyrardowski, Beata Rusinow-

ska – Przewodnicząca Rady Powiatu 
Żyrardowskiego i Wiceprzewodniczący 
Wojciech Szustakiewicz, Wicestarosta 
Ewa Springer-Kakiet i Członek Zarządu 
– Michał Staniak. Żyrardów reprezen-
tował Zastępca Prezydenta – Adam 
Lemiesz, Puszczę Mariańską – Wójt 
Krzysztof Boryna i Przewodniczący  
– Wiesław Pietras. Byli obecni: Dyrektor  
Mazowieckiego Zarządu Dróg – Grze-
gorz Obłękowski oraz b. Wójtowie  
– Urszula Ciężka i Kazimierz Drążkie-
wicz, Przewodnicząca Rady Gminy  

– Paulina Partyka i radni, a także przed-
stawiciele służb i jednostek związanych 
z obsługą rolnictwa oraz PSL-owcy   
z prezesem – Jerzym Koźlickim i członek 
MIR – Grzegorz Nidziński. Powitano soł-
tysów, członkinie KGW, przedsiębiorców 
oraz mieszkańców i ich gości. Podzię-
kowano wszystkim, zaangażowanym  
w przygotowanie uroczystości dożyn-
kowej.

Chleb  
do sprawiedliwego podziału

Starostami uroczystości dożynko-
wej byli: Grażyna Jabłońska i Mirosław 
Górka, którzy na scenie wręczyli wło-
darzowi gminy dorodny bochen chleba  
z tegorocznych zbiorów, prosząc o dzie-
lenie nim sprawiedliwie. Potem nastą-
piła tradycyjna ceremonia dzielenia się 
chlebem. 

W swoim wystąpieniu Wójt Gminy 
Radziejowice Artur Jankowski m.in. 
powiedział: – Spotykamy się w tym wy-
jątkowym dniu i miejscu, aby dziękować 
za plony i dobra naszej ziemi, które są 
wynikiem całorocznego trudu rolniczego. 
Dziękujemy za chleb, który jest symbolem 
polskiej wsi, a także urodzaju i dostatku. 
Zgodnie z tradycją ludową Polacy za-
wsze dzielili się chlebem. Jest to wyraz 
szacunku dla pracy rolniczych rąk i troski  
o najbliższych... Polska wieś miała wielu 
zwolenników, jednym z nich był malarz 
Józef Chełmoński, który w swojej twór-
czości zaakcentował piękno i malowni-
czość naszej gminy. }
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      Tradycyjne i piękne                    „ŚwięTo chleba” w radziejowicach 
Z okazji przypadającej w tym roku 

110 rocznicy śmierci tego wspaniałe-
go artysty, mieszkańca naszej małej 
ojczyzny, składamy mu hołd za wkład  
w bogactwo naszej kultury… Życzę nam 
wszystkim, aby kolejne lata były w naszej 
gminie pasmem sukcesów… – mówił 
Wójt Artur Jankowski, życząc dobrej 
zabawy dożynkowej. 

Życzenia mieszkańcom Gminy Ra-
dziejowice złożył  radny Sejmiku Michał 
Orliński. Serdeczności od marszałka 
Adama Struzika przekazał dyrektor 
Grzegorz Dobrowolski. Na dożynkowej 
scenie z uznaniem o tych, którzy każde-
go dnia dbają o polską ziemię, aby ona  
mogła karmić wszystkich Polaków mó-
wili – starosta Andrzej Wilk, wicestaro-
sta Ewa Springer-Kakiet i przewodni-
cząca Beata Rusinowska 

Dożynkowe stoiska  
i konkursy

Szeroką ofertę kulinarną mieli go-
spodynie i gospodarze z: Adamowa Wsi, 
Korytowa i Zboisk. W samorządowym 
namiocie pracownicy Urzędu Gminy  
w Radziejowicach, promowali kam-
panię ekologiczną „Czyste Powietrze”. 
Prezentowało się wiele stoisk: GOPS, 
KRUS, Policji, Firmy TAS oraz „Flis”, 
a także szereg instytucji, jak i firm. Na 
dożynkowym placu nie mogło zabrak-
nąć strefy zabawy dla dzieci

Został rozstrzygnięty Konkurs na 
„Wieniec i Kosz Dożynkowy”, a było ich 
11 – wszystkie starannie wykonane, ze 
skupieniem dużej uwagi na tradycyjnej 
symbolice. 

Pierwsze miejsce zajął wieniec so-
łectwa Benenard, drugie Młodzieżowej 
Drużyny Pożarniczej z OSP Radziejowi-
ce, a trzecie dożynkowy symbol sołec-
twa Krze Duże. 

Konkurs – malarski „Krajobrazy 
Radziejowic z Chełmońskim w tle”:  

I miejsce – Alicja Kuran; II – Anna Stasiw;  
III – Magdalena Fastyn. 

Konkurs: „Kuklówka na Fotografii”: I 
miejsce – Olga Gadomska; II – Paulina 
Janczak; III – Przemysław Sroka.

Na dożynkowej scenie
Dożynkową zabawę i prezentację 

kultury ludowej rozpoczął Zespół Lu-
dowy „Blichowiachy” pokazując piękno 
związane z tańcem, śpiewem i muzyką 
ludową opartą na obrzędach i trady-
cjach regionu łowickiego.  

Następnie na scenie zobaczyliśmy 
pokaz ZUMBY – grupy GCK „Powozow-
nia” prowadzonej przez instruktorkę Do-
bromiłę Jakubowską, był pokaz wokal-
ny grupy WOLANT, a także prezentacja 

Uniwersytetu III Wieku. Dużą widownię 
skupił występ Retro Cantare – Stowa-
rzyszenia „Złoty Wiek” z Żyrardowa, 
a także mszczonowianka – Patrycja 
Kulicka oraz pokaz taneczny „Salsa  
z Grzegorzem”.

Dożynkowe popołudnie z gwiaz- 
dami rozpoczęli „Piękni i młodzi”  
– z muzyką z pogranicza disco polo  
i dance euro disco, a także znany zespół 
Mr Dex – wystepujący w tym samym 
składzie już od 30 lat. 

Dożynkową zabawę zakończono 
przy muzyce dyskotekowej na trawie. 

W tym dniu, w Radziejowicach nie 
zabrakło pięknej tradycji i gościnności.
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OddanO hOłd bOhaterOm spOd znaku pOlski Walczącej
W Lesie Radziejewskim jest miejsce związane z działalnością żołnierzy AK podczas  

II Wojny Światowej. Na początku sierpnia 1944 roku – w pobliżu starej leśniczówki  
– partyzanci mieli zgrupowanie bojowe i stąd byli gotowi iść na pomoc walczącej 
Warszawie. Przez długie lata o tym miejscu pamiętali mieszkańcy i harcerze, paląc  
1 sierpnia znicze pamięci. Przed około 20 laty ustawiono tam pomnik – głaz, którego 
fundatorem był żyrardowianin Włodzimierz Śliwiński ps. „Burym” – żołnierz AK, znany 
polski filmowiec. To w tym miejscu – w czwartek 1 sierpnia 2024 roku samorządowcy  
z powiatu żyrardowskiego i grodziskiego oddali hołd przelewającym krew na ulicach 
stolicy – w Powstaniu Warszawskim. 

W czwartek 1 sierpnia 2024 
roku, w Lesie Radziejew-

skim, przed pomnikiem żołnierzy AK 
odbyła się uroczystość patriotyczna 
związana z 80. rocznicą Powstania War- 
szawskiego. Gospodarzami tego pod-
niosłego – międzypowiatowego wy-
darzenia byli: Wójt Gminy Radziejowice  
– Artur Jankowski i Przewodniczący 
Rady Powiatu Grodziskiego Sławomir 
Kamiński. Powiat Żyrardowski repre-
zentowali: wicestarosta Ewa Springer
-Kakiet i wiceprzewodniczący samorzą-
du, b. starosta Wojciech Szustakiewicz. 
Przedstawicielami Powiatu Grodziskie-
go byli: przewodniczący Rady – Sławo-
mir Kamiński i wicestarosta Stanisław 
Firlej. Gmina Jaktorów była reprezento-
wana przez wójta Rafała Drązikowskie-
go i b. wójta Macieja Śliwerskiego oraz 
harcerzy Hufca ZHP im. Zgrupowania 
AK „Kampinos” z zastępcą komendan-
ta Elżbietą Woźniak. Honorową wartę 
przy pomniku pełnił poczet sztandaro-
wy jaktorowskiego hufca i 10 drużyna 
z Kuklówki Zarzecznej. Swoją obecność 
zaznaczył Bogumił Mrówczyński, b. 
dyrektor Pałacu w Radziejowicach. 
Przybyli także członkowie MDP z OSP 
Radziejowice z prezesem Markiem Leja.

O godzinie 17.00 – symbolizującej 
godzinę „W” wybuchu Powstania War-
szawskiego – rozległ się dźwięk syreny 
strażackiej. Pamięć tamtych tragicz-
nych wojennych dni uczczono minutą 
ciszy. Wójt Artur Jankowski – powitał 
zebranych i podziękował za obecność  
w miejscu, gdzie przed 80. laty, wojenni 
bohaterowie, żołnierze AK byli gotowi 
iść na pomoc walczącej Warszawie. 

Przewodnicząc y Rady Powia-
tu Grodziskiego Sławomir Kamiński 
przypominał historię sprzed 80. laty  
– związaną z tym miejscem. –… 
Pamiątkowy kamień ze znakiem Polski 
Walczącej oraz drewniana tablica upa-
miętniają koncentrację oddziałów AK  
z Żyrardowa, Radziejowic, Międzyboro-
wa, Jaktorowa i okolicznych miejscowo- 
ści. Celem koncentracji było wykona-
nie zadań związanych z „Akcją Burza” 
– udzielenie pomocy Powstaniu War-
szawskiemu. Żołnierze tych oddziałów 
chcieli walczyć o wolność ukochanej Oj-
czyzny i byli gotowi iść do walczącej sto-
licy… Z trzech kompanii sformułowano 
jeden dobrze uzbrojony oddział, który 
stąd ruszył na pomoc Warszawie… Po-
mysłodawcą i fundatorem pomnika jest 

św. Włodzimierz Śliwiński – Burym” żoł-
nierz Ośrodka AK „Żaba” – znany filmo-
wiec, Honorowy Obywatel Żyrardowa… 
– m.in. powiedział przewodniczący 
Sławomir Kamiński. 

Przedstawiciele samorządów i har-
cerze złożyli wiązanki  kwiatów pod ka-
mieniem-pomnikiem ze znakiem Polski 
Walczącej. W milczeniu oddano hołd 
bohaterom, którzy byli gotowi przele-
wać krew za wolną Ojczyznę, a druhny 
i druhowie z MDP z Radziejowic zapalili 
znicze pamięci. 

–… Powstanie Warszawskie było 
wielkim narodowym zrywem, wynika-
jącym z ogromnego pragnienia wolności 
i wyzwolenia Ojczyzny – wypędzenia 
z naszych ziem okrutnych najeźdźców  
i oprawców… Dzisiaj mija 80. rocznica  
tamtego wydarzenia, które stało się wiel- 
kim narodowym symbolem, o którym 
jako Naród Polski nie możemy zapo-
mnieć. Tutaj będziemy spotykali się co 
roku i już dzisiaj zapraszam, na kolejne 
uroczystości, abyśmy wspólnie odda-
wali hołd bohaterom…– powiedział 
na zakończenie uroczystości wójt Artur 
Jankowski.

Uczestnicy patriotycznego spotka-
nia, przed rozstaniem się utworzyli 
harcerski krąg i przekazali sobie iskrę 
braterstwa i przyjaźni.

Na Ziemi Radziejowickiej była to 
pierwsza taka uroczystość patriotycz-
na, integrująca samorządy powiatu 
żyrardowskiego i grodziskiego, a także 
wspaniała lekcja żywej historii dla har-
cerskiej i strażackiej młodzieży.            ¢
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Gmina Radziejowice oddała hołd ofiaRom sowieckiej aGResji
W niedzielę 15 września Muzeum Lwowa i Kresów z Kuklówki Radziejowickiej, w partnerstwie z Urzędem Gminy 

w Radziejowicach, zorganizowało uroczystości 85. rocznicy napaści sowieckiej na Polskę. Odbyły się one w kościele 
parafialnym w Kuklówce Zarzecznej, przed pomnikiem żołnierzy AK ze Zgrupowania „Krzysztof” oraz pod Kolumną 
Kresową, gdzie umieszczono urnę z ziemią z syberyjskich łagrów. Gospodarzami rocznicowych wydarzeń byli Alek-
sandra i Bogdan Biniszewscy.

Muzeum Lwowa i Kresów, 
funkcjonujące od ćwierć  

wieku w Kuklówce Radziejowickiej  
– w niedzielę 15 września, w partner-
stwie z radziejowickim samorządem  
– zorganizowało uroczystości związa-
ne z 85 rocznicą napaści sowieckiej na 
Polskę – 17 września 1939 roku. Konce-
lebrujący mszę świętą ks. prałat Janusz  
Majda Ekonom Konfederacji Episkopatu 
Polski – w eucharystii nawiązał do dra-
matu milionów Polaków po sowieckiej 
agresji na nasz kraj. „...W 85 rocznicę 
17 września 1939 roku, pamięcią się-
gamy do dni, kiedy Polacy walczący  
z niemieckim najeźdźcą, otrzymali cios 
w plecy przez sowiecką Czerwoną Armię. 
Polacy bohatersko walczyli, również  
i z tym wrogiem. Do wielkich symboli 
należą – obrona Lwowa czy Grodna  

i wiele innych bitewnych miejsc. Zaję-
ciepolskich kresów przez sowieckiego 
okupanta oznaczało dla naszych roda-
ków bezwzględny terror – aresztowania, 
zsyłki do łagrów czy zbrodnię katyńską... 
Przez długie powojenne lata o tych fak-
tach nie wolno było mówić, a podręczniki 
historii milczały…– mówił ks. prałat. 

Po nabożeństwie w intencji ofiar II  
Wojny Światowej, złożono kwiaty pod 
pomnikiem miejscowych żołnierzy AK  
ze Zgrupowania „Krzysztof ”. – Przed 
85. laty Polska została napadnięta przez 
sowietów, dzisiaj upamiętnijmy ofiary  
tej agresji i wszystkich Polaków, zamor- 
dowanych przez ten reżim... – mówił 
Bogdan Biniszewski, składając wiązan- 
kę pod pomnikiem miejscowych bojow- 

ników z AK. Kwiaty złożyli samorządowcy 
– Wójt Gminy Radziejowice, Wójt Artur 
Jankowski i jego Zastępca, Wioletta Mi-
cewicz oraz Radna i Sołtys – Beata Trza-
skowska i motocykliści z powiatu żyrar-
dowskiego. – Bardzo dziękuję Państwu 
Aleksandrze i Bogdanowi Biniszewskim, 
za pielęgnowanie pamięci o obrońcach 
Ojczyzny. Dziękuję księżom, za odprawie-
nie mszy świętej, za wspaniałą euchary-
stię i za tak wzruszające słowa upamięt-
niające rocznicę 17 września 1939 roku. 
To jest dla nas bardzo ważne, że wspólnie 
modliliśmy się i składamy kwiaty. Dzię-
kuję wszystkim uczestniczącym w tych 
uroczystościach…– mówił Wójt Gminy 
Radziejowice – Artur Jankowski. 

W uroczystości upamiętniającej 
ofiary II Wojny Światowej i agresję 
sowiecką na Polskę 17 września 1939 

roku, wzięło udział wielu gości ks. Ja-
nusz Majda – ekonom Konfederacji 
Episkopatu Polski wraz z duchownymi. 
Samorząd Gminy w Radziejowicach 
reprezentowali: Wójt Artur Jankowski 
i zastępca wójta Wioletta Micewicz, 
radni – Beata Trzaskowska i Aleksandra 
Jarosz, dyrektor SP w Kuklówce Syl-
wia Król, poczty sztandarowe ze szkół  
w Kuklówce Radziejowickiej i Radziejo-
wicach i Grzegorz Wiciński – sołtys Ada-
mów Wieś. Organizatorzy gościli także: 
Tadeusza Kurcyka ze Stowarzyszenia 
Łagierników AK, Agnieszkę Boguc-
ką – b. prezes Wspólnoty Polskiej, jak  
i b. prezesa NFOŚiGW – Przemysława 
Ligenzę oraz motocyklistów z powiatu 
żyrardowskiego.

W tym dniu na terenie Muzeum 
Lwowa i Kresów Wschodnich, przed Ko- 
lumną Kresową – jedynym takim miej- 
scem w Polsce, uczczono pamięć o Pola- 
kach pomordowanych za wschodnimi  
granicami naszego kraju. W tym miej-
scu jest złożona ziemia uświęcona krwią  
Polaków z: Katynia, Charkowa Workuty,  
Bykowyj, Miednoje, cmentarzy – Orląt  
we Lwowie, Łyczakowskiego i ofiar 
zbrodni ponarskiej. Podczas tej uroczy- 
stości wójt Artur Jankowski, dołożył  
grudki ziemi z kolejnego łagru – z Ner-
czyńska.

Podczas rocznicowego wydarzenia 
godnie uczczono pamięć o Polakach 
walczących o wolną Ojczyznę, podkre-
ślając – jak wielką i krwawą cenę za-
płacili nasi rodacy z kresów.                   TS
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W Korytowie A odbyło się wydarzenie integracyjne – Festyn „Bezpieczne Wakacje”, 
który przyciągnął setki – mieszkańców Gminy Radziejowice, Żyrardowa i okolicznych 
miast i gmin. Była to impreza plenerowa z ogromną ilością atrakcji i wielogodzinną 
zabawą, a to wszystko dzięki ogromnemu zaangażowaniu wielu lokalnych społecz-
ników. Wydarzenie patronatem honorowym objął Wójt Gminy Radziejowice – Artur 
Jankowski. 

Fantastyczny Festyn „Bezpieczne Wakacje” W korytoWie a
Festyn w Korytowie przebiegał  

pod hasłem „Bezpieczne Wa- 
kacje”. Rozpoczęła go Elżbieta Błażejew-
ska – dyrektor Szkoły Podstawowej im. 
Kornela Makuszyńskiego w Korytowie 
A. Dla korytowskiej szkoły była to wy-
jątkowa okazja, aby wręczyć dyplomy 
„Przyjaciela Szkoły” – otrzymali je: wójt 
Artur Jankowski, b. wójt Urszula Ciężka, 
Renata Nawrocka, Paulina Partyka, To-
masz Derewenda, Tomasz Frączkiewicz 
oraz KGW w Korytowie.

W uroczystości wzięło udział wielu 
gości. Powiat żyrardowski reprezento-
wali: wicestarosta Ewa Springer-Kakiet 
i Błażej Zawadzki, Żyrardów – prze-
wodniczący Ryszard Mirgos, Mszczo-
nów – przewodniczący Łukasz Koperski 
i wiceprzewodniczący Waldemar Suski,  
a gminę Puszcza Mariańska – wójt 
Krzysztof Boryna. Nie mogło zabrak- 
nąć reprezentujących Gminę Radziejo- 
wice – Wójta Artura Jankowskiego  
i przewodniczącej Pauliny Partyki, dy- 
rektorów i pracowników z radziejowic-
kiego samorządu oraz byłych wójtów 
– Urszuli Ciężkiej i Kazimierza Drążkie- 
wicza. Do Korytowa przyjechali: Super  
Mario – trener, a także Gabor – Grze- 
gorz Jędrzejewski sportowiec i trener.

Po oficjalnym otwarciu festynu, na 
scenie zobaczyliśmy przedszkolaków  
z radziejowickiego przedszkola, a także 
szkolnych artystów ze szkół w Kory-
towie A, Radziejowicach i Kuklówce 
Radziejowickiej. Występy estradowe 
rozpoczęła Szkoła Tańca FLASH Łukasza  
Kosińskiego. Wystąpiły zespoły – Liber, 
Super Mario i Patrycja Makowska & Sen-
sation Band. Gwiazda wieczoru to znany 
zespół – FANATIC, a imprezę zakończo-
no „Dyskoteką pod chmurką”.

Rozegrano mecz piłki nożnej o Pu- 
char Wójta Gminy Radziejowice i po- 
między zespołami „Gwiazdy” i „Samo- 
rządowcy”. Przyjezdni artyści i sportow- 
cy okazali się zespołem nieznacznie 
lepszym od naszych samorządowców  
i wygrali 7:5. Okazały Puchar nagrodę 
w tym pojedynku  Wójt Artur Jankow-
ski wręczył kapitanowi zespołu gwiazd  
– Super Mario.

Na boisku i w otoczeniu nowego 
placu sołeckiego mieliśmy bardzo boga-
tą, festynową ofertę. Najwięcej radości  
miały dzieci, zrobiono dla nich prawdzi- 
wy raj – malowanie buziek, stoiska  
z poczęstunkiem i zaproszenie do fanta- 
stycznych zabaw, konkursów i twórczo- 
ści malarskiej. W stoisku GOPS prezen-
towano możliwości wspierania przez 

ośrodek. Pod namiotem Urzędu Gminy 
kierownik Hanna Kaniewska i jej pra-
cownicy Referatu Gospodarki Gminnej 
i Ochrony Środowiska zachęcali do 
korzystania z oferty programu „Czyste 
Powietrze”. Strażacy ze wszystkich OSP 
wykazali  ogromną aktywność. Były po-
kazy pierwszej pomocy przedmedycznej 
częstowano pyszną grochówką i innymi  
daniami, odbywały się pokazy strażac-
kiej młodzieży. Bogata była oferta kuli- 
narna pań z KGiGW z Korytowa, a także 
Rad Rodziców ze szkół w: Korytowie,  
Radziejowicach i Kuklówce Radziejo-
wickiej. GCK „Powozowni” zachęcało do  
twórczych zabaw i konkursów. Ciekawą  
ofertę miały firmy logistycznych TAS  
i Bianco, gościnnie było w stoisku firmy 
Flis. Dużo o bezpieczeństwie mówiono  
w stoiskach – Policji i WOPR. Konkursy  
i zabawy dla młodzieży sportowej orga-
nizował Gabor – Grzegorz Jędrzejewski 
sportowiec i trener. 

Był to fantastycz-
ny dzień w Korytowie 
A. To wszystko było 
możliwe dzięki lu-
dziom wielkich serc, 
tym którzy są gotowi 
pracować na rzecz 
innych. 

Oprócz ogromnej 
rzeszy społeczników 
imprezę wsparły fir- 
my: TAS Logistyka 

– główny sponsor oraz Bianco Logis- 
tyc, AR-BUD, Maj-BUD, Usługi Aseniza-
cyjne i Transportowe P. Piątek, Paulina  
i Adam Partyka, Hotel Afrodyta Busi- 
ness&SOPA, OSKP Wika w Żyrardowie,  
TCL, ZPC Flis, Zakład Mięsny Frąckiewicz, 
Fanex i Suntago.                                          T



11

W tym roku w Domu Pracy Twórczej w Radziejowicach odbył się XV Let-
ni Festiwal im. Jerzego Waldorffa. Rozpoczęto go od wspomnień i podziękowań  
dla Przyjaciół tego jubileuszowego wydarzenia. Wieczór wypełniony dźwiękami  
Schumanna i Brahmsa był doskonałym otwarciem cyklu muzycznych spotkań,  
które kontynuowano w kolejnych dniach.

Radziejowice wypełniły się dźwiękami schumanna i BRahmsa

Święto Rodziny i Rozpalone seRca 

X V  L e t n i  F e s t i w a l  i m .  J e r z e g o  W a l d o r f f a  w  R a d z i e j o w i c a c h

XV Letni Festiwal im. Jerzego 
Waldorffa w Radziejowicach rozpo-
częto od wspomnień. Nie zabrakło 
opowieści o patronie festiwalu, Je-
rzym Waldorffie, o Zofii Kucównie czy 
Paulinie Sokołowskiej. Paweł Kos-
Nowicki oraz Ewa Wytrążek, dyrektor  
i wicedyrektorka Domu Pracy Twórczej  
w Radziejowicach, wręczyli statuetki  
w formie kryształu na marmurowej 
podstawie stworzone przez rzeźbiarza 
Antoniego Grabowskiego. Wśród uho-
norowanych osób znaleźli się: Bogumił 
Mrówczyński, wieloletni dyrektor Domu 
Pracy Twórczej, Józef Wilkoń, artysta, 
którego rzeźby ubogacają przestrzeń 

i prezes Geotermii Mazowieckiej Marek 
Balcer, który od lat wspiera festiwal. 
Statuetka trafiła też do Miasta Żyrardów. 

Na program wieczoru inauguracyj-
nego złożył się Koncert wiolonczelowy 
a-moll op. 129 Roberta Schumanna 
i II Symfonia D-dur op. 73 Johannesa 
Brahmsa, dzieła dwóch romantycznych 
kompozytorów... 

– Koncert nastręcza niemałych trud-
ności, jest bardzo nieoczywisty, dość 
trudno jednoznacznie stwierdzić w wielu 
momentach, jaka jest dominanta wyra-
zowa tej muzyki – mówił Marcin Zdu-
nik. Muzykowi towarzyszyła orkiestra 
Filharmonii Narodowej w Warszawie 
pod batutą Piotra Wacławika. 

artyści z Grupy Malarskiej. Następnie 
niepowtarzalnym, artystycznym wy-
darzeniem był Koncertu Galowego 
Harcerskiego Klubu Piosenki „THE Tona-
cja”, w nim zaprezentowały swój talent 
artystyczny dzieci w wieku 5-15 lat, po-
siadające już sukcesy na swoim krótkim 
szlaku muzycznym. W tym dniu sala 
radziejowickiej „Powozowni” pękała  
w szwach, wśród publiczności byli rów- 

…Pęd życia zabiera nam relacje 
i bycie z najbliższymi, dlatego czasem 
warto zatrzymać się i pomyśleć, po-
wiedzieć sobie miłe słowo i przytulić. 
To w pełni naturalny i ludzki odruch…  
– tymi słowami dyrektor Gminnego 
Centrum Kultury „Powozownia” rozpo-
częła „Dzień Rodziny” w Radziejowicach. 
W tym dniu została otwarta wystawa, 
na której swoje talenty prezentowali 

W drugiej części wieczoru orkiestra 
zaprezentowała II Symfonię D-dur op. 
73 Johannesa Brahmsa. Symfonia po-
wstała latem w 1877 r. 

Początek symfonii zbiegł się z burzą, 
która rozszalała się nad radziejowickim 
parkiem. Muzycy musieli konkurować 
dźwiękami z mocą żywiołu. Ostatecznie 
jednak wichura ucichła, co – jak to ujął 

Jerzy Kisielewski – było dowodem na 
to, że „muzyka nie tylko łagodzi obycza-
je, ale też warunki atmosferyczne”. 

Taki był początek. W kolejne dni 
liczną festiwalową publiczność czekało 
wiele muzycznych przeżyć.

Kolejny już XVI Letni Festiwal im. 
Jerzego Waldorffa w Radziejowicach 
na przełomie czerwca i lipca przyszłego  
roku.                                                                ¢

parkową, Jerzy Kisielewski prowadzą-
cy koncerty festiwalowe, dopełniają- 
cy słowem muzyczny przekaz, Wójt 
Gminy Radziejowice Artur Jankowski  

nież i rodzice dumni ze 
swoich pociech. Harcer-
skie śpiewanie rozpali-
ło wszystkim serca.

W tym pięknym 
świętowaniu wzięli   
udział przedstawiciele samorządu  
– Wójt Gminy Radziejowice – Artur Jan-
kowski i Przewodnicząca Rady Gminy 
Radziejowice Paulina Partyka. 

Na dziedzińcu „Powozowni” było 
dużo możliwości wspólnej zabawy, rów-
nież rodzinnie świętowano przy płoną-
cym ognisku.                                ¢



„Złote Gody” sZcZęśliwych par małżeńskich

pani helena skońcZyła 100 lat i jest sZcZęśliwa
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Już tradycyjnie w Gminie Radziejowice obchodzone są jubileusze par małżeńskich świętujących 50-lecie  
swojego związku. Podczas ostatniej takiej uroczystości Wójt Gminy Radziejowice Artur Jankowski, w imieniu Prezy-
denta RP wręczył dostojnym jubilatom „Medale za Długoletnie Pożycie Małżeńskie” i Specjalne Dyplomy Samorzą-
dowe. 

We wtorek 18 czerwca w Gminnym 
Centrum Kultury „Powozownia” w Ra-
dziejowicach spotkały się pary małżeń-
skie, aby – świętować jubileusz 50-lecia 
swojego związku. 

Dostojnych jubilatów przybyłych na 
uroczystość „Złotych Godów” małżeń-
skich serdecznie powitała Kierownik 
USC Urzędu Gminy w Radziejowicach 
Małgorzata Strzemieczna. 

– Drodzy Jubilaci proszę przyjąć naj-
lepsze gratulacje związane z przeżyciem 
50 lat w związku małżeńskim. Nie sztu-
ką jest pokochać, sztuką jest wytrwać.  
W codziennej trosce o dom i chleb, o do-
bre wychowanie i wykształcenie dzieci, 
oddaliście Państwo swoje najlepsze lata. 
Dziękuję za to wszystko, wyrażam swój 
podziw i uznanie. Życzę jak najlepszego 
zdrowia, pogody ducha … Pozostańcie, 
jak dotąd – sercem i duchem młodzi  
– mówił Wójt Artur Jankowski.

Pan Wójt wręczył jubilatom „Meda-
le za Długoletnie Pożycie Małżeńskie” 
przyznane przez Prezydenta Rzeczy-
pospolitej Polskiej Andrzeja Dudę. Ju-
bilaci otrzymali także okolicznościowe 
dyplomy z gratulacjami i życzeniami od 
Włodarza Gminy. 

Małżeństwami obchodzącymi „Złote Gody” we wtorek 18 czerwca byli:
¡ Krystyna i Karol Bielawcy – Krze Duże;
¡ Anastazja i Roman Janowscy – Radziejowice;
¡ Renata i Sylwester Kubik – Korytów A;
¡ Wiesława i Bronisław Włudarkiewiucz – Adamów Wieś.

Z tej okazji nie mogło zabraknąć 
serdecznych życzeń, kwiatów i prezen-
tów oraz szampańskiego toastu i jubi-
leuszowego tortu, a także odśpiewania 
jubilatom – tradycyjnie i po staropolsku 
– „Sto lat”. 

Urząd Stanu Cywilnego w Radzie-
jowicach prosi mieszkańców Gminy 

Radziejowice, którzy posiadają 50-letni staż małżeński o zgłoszenie tego faktu do 
Urzędu Stanu Cywilnego w Urzędzie Gminy Radziejowice ul. Kubickiego 8.

Dzień 26 września 2024 roku, dla He-
leny Maciejewskiej, mieszkanki miejsco-
wości Krze Duże w Gminie Radziejowice  
i dla jej dużej i kochającej rodziny był  
szczególną datą. 

Pani Helena urodziła się 26 września 
1924 roku we wsi Tuniki w ówczesnej 
Gminie Piekary. Stulatka jest szczęśliwą 
i radosną kobietą – matką trójki dzieci,  
babcią czwórki wnucząt, prababcią dzie-
więciorga członków rodziny i praprabab-
cią dla najmłodszego – Szymona. 

Historia życia Pani Heleny jest zwią-
zana z Gminą Radziejowice, gdzie miesz-
ka od piątego roku życia. Z okazji 100 
rocznicy urodzin, jubilatkę odwiedził Wójt 
Gminy Radziejowice – Artur Jankowski 
ze swoim Zastępcą Wiolettą Micewicz  
i z Kierownikiem USC Małgorzatą 
Strzemieczną. Uroczystość miała miej-

sce w rodzinnym domu pani Heleny  
– w miejscowości Krze Duże. Samorzą-
dowcy przekazali serdeczne życzenia dłu-
giego życia w szczęściu i zdrowiu, kwiaty 

i okazjonalny prezent. Byli także obecni 
przedstawiciele KRUS w Żyrardowie  
z kierownikiem tej placówki Mariuszem 
Sobierajem. 

Kilka dni wcześniej, w niedzielę 22 
września, liczna rodzina pani Heleny ze-
brała się na uroczystym obiedzie i wtedy 
było wielkie rodzinne świętowanie.



Gmina Radziejowice ma piękną wizytówkę dRoGową 

Ulica Słoneczna ma bezpieczny chodnik 
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Modernizacja ciągu  ul. Sienkiewicza i Alei Lipowej, przebiegającego przez: Radziejowice, Radziejowice-Parcel  
i Kuranów, łączącego drogi: gminne, powiatowe, wojewódzkie i krajowe,  była największym zadaniem drogowym  
radziejowickiego samorządu. Droga stała się teraz piękną wizytówką naszej Gminy.

Modernizacja Alei Lipowej 
i ul. Sienkiewicza, była 

największą inwestycją drogową Gminy 
Radziejowice w minionych dekadach. 
Pierwszy etap rozpoczęto w roku 2019 
i wtedy zadbano również o szpaler 200 
– letnich lip, stanowiących dziedzictwo 
przyrodnicze i historyczne Gminy Ra-
dziejowice. Na kontynuowanie inwe-
stycji w roku 2022 z otrzymano dofinan-
sowanie z Rządowego Programu Polski 
Ład i dzięki temu możliwe było sfinali-
zowanie tego zadania drogowego.

W środę 18 września Wójt Gminy 
Radziejowice Artur Jankowski był go-
spodarzem symbolicznego otwarcia 
zakończonej przebudowy ciągu komu-
nikacyjnego – Al. Lipowej i ul. Sienkie-
wicza. Wśród kilkunastu osób byli: Poseł 
Maciej Małecki, b. Wójt Urszula Ciężka,  
zastępca dyrektora Pałacu w Radziejo-
wicach Ewa Wytrążek, Wiceprzewodni-
czący Samorządu – Artur Soból i Radny 
Grzegorz Krukowski, Prezes Gminny 
OSP – Marek Leja, panie sołtyski: Ra-
dziejowic – Zofia Leśniewska i Radzie-
jowic Parceli – Małgorzata Brendel.  
W spotkaniu, którego gospodarzami 
byli: Wójt Artur Jankowski i jego Za-
stępca Wioletta Micewicz, wzięli udział 
przedstawiciele wykonawcy robót bu- 
dowlanych – firmy GRANAR oraz jed-
nostki projektujące i nadzorującej robo-
ty drogowe.

– Droga, gdzie dzisiaj się znajdujemy, 
ul. Sienkiewicza miała zniszczoną na-
wierzchnię asfaltową, a dalej na dużych 

W lutym 2022 roku został złożony 
wniosek społeczny z terenu gminy Ra-
dziejowice do Budżetu Obywatelskiego 
Mazowsza. Dotyczył on wybudowania 
ciągu pieszego wzdłuż drogi wojewódz-
kiej nr 579, na odcinku ok. 85 metrów 
– na ul. Słonecznej w Radziejowicach, 
wraz z wykonaniem oświetlonego 
przejścia dla pieszych. W imieniu wnio-
skodawców w tej sprawie występowała 
Urszula Ciężka, nie w roli ówczesnego 
Wójta Gminy, tylko jako mieszkanka 
Radziejowic.

Po przeprowadzeniu formalnej 
procedury wniosek został zaakcepto-
wany. Ta inicjatywa otrzymała poparcie 
mieszkańców podczas internetowego 
głosowania. 

fragmentach Alei Lipowej była to trasa 
gruntowa. Nie było chodnika, ani par-
kingów. Pierwszy etap przebudowy Alei 
Lipowej został w całości sfinansowany  
z budżetu Gminy Radziejowice i wyniósł 
3,7 mln zł. Na pewno nie przystąpiliby-
śmy do kolejnych etapów budowy. Z po-
mocą przyszedł nam Rządowy Program 
Polski Ład i umożliwił zakończenie tej 
inwestycji, dzięki dofinansowaniu kwotą 
4,4 mln. zł., przy łącznym koszcie zadania 

cel, zdobyć pieniądze na kolejną część 
inwestycji. Dzisiaj widzimy, jak ta droga  
pięknie się komponuje z okoliczną infra-
strukturą historyczną i przyrodniczą… 
– mówił poseł Maciej Małecki.

Za wykonanie tego zadania podzię-
kowała Dyrektor Ewa Wytrążek. 

– Przez długie lata mieszkańcy na-
rzekali na fatalny stan tej drogi. Dlatego 
zdecydowaliśmy się przeznaczyć na ten  
cel ogromne pieniądze – ponad 3.5 mi-
liony. Potem budżetu nie było stać na 
kontynuację inwestycji. Dopiero dzięki 
dofinansowaniu z programu Polski Ład, 
mogliśmy zakończyć to przedsięwzięcie 
– wspominała b. Wójt. Urszula Ciężka.

Za realizację zadania dziękowali też 
radni – Marcin Soból i Grzegorz Kru-
kowski.

Ta droga jest piękną wizytówką Gmi-
ny Radziejowice, ale też atrakcyjnym 
szlakiem turystycznym, komponujące 
się z miejscowym dziedzictwem kultu-
rowym.                                             ¢

Wiosną tego roku została podpisana 
umowa na budowę chodnika przy ul. 
Słonecznej w ciągu drogi 579 w Radzie-
jowicach. Projekt został w całości zre-
alizowany w ramach środków Budżetu 

Obywatelskiego Mazowsza, a koszt 
wykonania zadania wyniósł ponad 110 
tys. zł. Teraz widzimy, jak bardzo była 
potrzebna to inwestycja przy ul. Sło-
necznej w Radziejowicach. 

– 5,2 mln zł. Łącznie mo-
dernizacja całego odcinka 
drogowego kosztowała 
prawie 9 mln. zł…– po-
informował Wójt Artur 
Jankowski.

– …Mam ogromną 
satysfakcję, że mogłem 
pomóc radziejowickiemu 
samorządowi, abyście 
mogli zrealizować ten 

ulica Słoneczna przed inwestycją BOM ulica Słoneczna obecnie
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Rozpoczęto nowy Rok szkolny

W Gminie Radziejowice Nowy Rok Szkolny 2024/2025 
rozpoczęło blisko tysiąc dzieci i młodzieży w czterech 
placówkach oświatowych: Szkole Podstawowej im. 
Władysława Rdzanowskiego w Radziejowicach, Szkole 
Podstawowej im. Kornela Makuszyńskiego w Korytowie 
A, Szkole Podstawowej im. Józefa Chełmońskiego w Ku-
klówce Radziejowickiej oraz w Gminnym Przedszkolu 
im. Jana Brzechwy w Radziejowicach.

Na początku wakacji Gminne 
Centrum Kultury „Powozow-

nia” – wraz z grupą 45 dzieci z terenu 
gminy Radziejowice – wyruszyło na 
„Wakacje Wyjazdowe”. Taka forma wy-
poczynku letniego na stałe wpisała się 
w plany tej placówki kultury. W ten spo-
sób oferowano nie tylko dobrą zabawę, 
ale też pomagano  dzieciom rozbudzać 
nowe pasje i zdobywać nowe doświad-
czenia.

Pod koniec lipca – przez tydzień  
– w Szkole Podstawowej im. Kornela 
Makuszyńskiego w Korytowie A odbyły 
się półkolonie pn. „Przygody nie tylko 
Koziołka Matołka”, dla 83 dzieci w wieku 
6-12 lat, zamieszkałych na terenie Gmi-
ny Radziejowice lub uczęszczających do 
szkół, dla których organem prowadzą-
cym jest Gmina Radziejowice. Zajęcie 
zorganizowało Gminne Centrum Oświa-
ty w Radziejowicach w ramach działań 
profilaktycznych Gminy Radziejowice. 

W bogatym programie dla dzieci  
z radziejowickich szkół znalazły się ca-
łodzienne wycieczki, wyjazdy na basen 
AQUA w Żyrardowie. Uczestniczono 

2 września w szkołach i przedszko-
lu w Gminie Radziejowice edukacje  
rozpoczęło 981 dzieci i młodzież, w tym:
¡  349 uczniów SP w Radziejowi-

cach (16 oddziałów)
¡  284 uczniów SP w Korytowie  

A (11 oddziałów SP i 4 oddziały przed-
szkolne)
¡	165 uczniów SP w Kuklówce
Radziejowickiej (8 klas SP i 1 oddział
przedszkolny)
¡  183 wychowanków Gminnego
Przedszkola w Radziejowicach  

(8 oddziałów).
W pierwszych klasach edukację  

zaczęło 95 osób, w tym: 52 uczniów 
w Radziejowicach, 23 uczniów w Ku-

klówce Radziejowickiej i 20 uczniów  
w Korytowie.

w zajęciach techniczno-plastycznych  
i eksperymentalnych, a także rekreacyj- 
no-sportowych i relaksacyjnych z ele-
mentami jogi i survivalu oraz warsz-
tatach garncarskich. Odbyły się zajęcia 
teatralne z zakresu przeciwdziałania 
uzależnieniom od telefonów i tabletów, 
w ramach których uczestnicy przygoto-
wali krótkie przedstawienie dla rodzi-
ców. 

Uczestnicy „Wakacji Wyjazdowych” 
i półkolonii pn. „Przygody nie tylko Ko-
ziołka Matołka” długo będą wspominali 
swoje wakacyjne przygody.

wspaniałe wakacje w Gminie Radziejowice

Kadra i uczniowie  
w szkołach

¡  W Szkole Podstawowej w Korytowie 
– jest nowy wicedyrektor – Przemysław 
Brzycki, który na tym stanowisku zastąpił 
Małgorzatę Dróżkę. 
¡  W Szkole Podstawowej w Ra-

dziejowicach– rozszerzono kierowni-
czy skład: Wicedyrektor – bez zmian 
– Magdalena Baka, a do zespołu Dyrek- 
tor Żaneta Wesołowska powołała: Sylwię 
Cuper, Małgorzatę Strojek i Aleksandrę Bo-
ronowicz-Niewolę.
¡ W SP Kuklówka, w zespole kierow-

niczym powołanym przez Dyrektor Sylwię 
Król są – Agnieszka Smętkowska i Kata- 
rzyna Aust .
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I Gminny Dzień Sportu rozgrywki międzyszkolne o Puchar Wójta Gminy Radziejowice 

Wszyscy poczuli się zWycięzcami
W piątek 27 września po raz pierwszy w Gminie Radziejowice odbył się Gminny 

Dzień Sportu o Puchar Wójta Gminy Radziejowice. O godzinie 9.00 zawody uroczyście 
rozpoczął Wójt Gminy Radziejowice Artur Jankowski, który życzył wszystkim dobrych 
wyników, zdrowej sportowej rywalizacji oraz dobrej zabawy. Gospodarzem  zawodów 
była Szkoła Podstawowa im. Wł. Rdzanowskiego w Radziejowicach.

Podczas sportowych turnie-
jów rywalizowały drużyny 

ze: Szkoły Podstawowej im. Kornela 
Makuszyńskiego w Korytowie A; Szkoły 
Podstawowej im. Józefa Chełmońskiego  
w Kuklówce Radziejowickiej i Szkoły 
Podstawowej im. Wł. Rdzanowskiego 
w Radziejowicach. Zawodnicy zostali 
podzieleni na trzy kategorie wieko-
we  i rywalizowali w różnych dyscy-
plinach sportowych: klasy I-III w piłce 
nożnej, klasy IV-VI w koszykówce, 
klasy VII-VIII w piłce ręcznej. Ponad-
to wszyscy zawodnicy brali udział  
w skoku w dal i biegu na 60 m. Dla każ-
dego uczestnika zawodów Wójt Gminy 
Radziejowice Artur Jankowski przy-
gotował niespodzianki z logo gminy  
i pamiątkowe medale. 

Przed ogłoszeniem wyników i wrę- 
czeniem nagród odbył się mecz pokazo-
wy pomiędzy uczniami reprezentujący-
mi wszystkie placówki, a ich opiekuna- 
mi. Po zaciętej rywalizacji w meczu wy-
grała drużyna dorosłych. To co działo się 
na boisku dostarczyło dużo radości, nie 
tylko grającym, ale również i kibicom.

Rada Rodziców Szkoły Podstawowej 
im. Wł. Rdzanowskiego w Radziejo-
wicach przygotowała dla wszystkich 
niespodziankę – w postaci słodkiego 
poczęstunku oraz Misia drużyny Legii, 
z którym wszyscy chętnie pozowali do 
zdjęć. Ponadto, aby zachęcić i pokazać 
uczniom, że wytrwałość w dążeniu do 
celu może przynieść ogromny sukces  
–  był występ cheerleaderek z grupy Fre-
sh, w której trenują dwie młode miesz-
kanki gminy Radziejowice. Dziewczęta  
w tym roku będą reprezentowały Polskę 
na Mistrzostwach Świata w Seulu.

Wyniki rozgrywek międzyszkolnych 
przedstawiają się następująco: 

Klasyfikacja końcowa szkół:

1. Radziejowice 145 pkt; 2. Korytów 110 pkt; 3. Kuklówka 105 pkt

Wyniki gier zespołowych
Kl. 1-3 Piłka nożna: 1. SP Korytów; 2. SP Radziejowice; 3. SP Kuklówka
Kl. 4-6 Koszykówka: 1. SP Radziejowice; 2. SP Kuklówka; 3.SP Korytów
Kl. 7-8 Piłka ręczna: 1. SP Radziejowice; 2. SP Kuklówka; 3. SP Korytów
Skok w dal: 1. SP Korytów; 2. SP Kuklówka; 3. SP Radziejowice
Bieg na 60 m: 1. SP Radziejowice; 2. SP Kuklówka; 3.SP Korytów
 
Wyróżnienia indywidualne:
Chłopcy klasy 1-3
1. Natan Benda – SP Korytów
2. Mikołaj Michalski – SP Radziejowice
3. Wiktor Płuziewski – SP Kuklówka
Dziewczęta klasy 1-3
1. Laura Sumińska– SP Radziejowice
2. Emma Szlaga – SP Korytów
3. Pola Białobrzewska – SP Kuklówka

Chłopcy klasy 4-6

Chłopcy klasy 7-8
1. Wiktor Kopczewski – SP Kuklówka
2. Miłosz Kołodziejski – SP Korytów
3. Kuba Skrzecz -– SP Radziejowice
Dziewczęta klasy 7-8
1. Hanna Kamińska – SP Korytów
2. Ola Sadurska – SP Radziejowice
3. Dagmara Kącka – SP Radziejowice

1. Bolesław Brysiak – SP Kuklówka
2. Antek Gerlach – SP Korytów
3. Filip Reczka – SP Radziejowice
Dziewczęta klasy 4-6
1. Klaudia Kucharska – SP Kuklówka
2. Nina Krzykwa – SP Radziejowice
3. Liwia Mońka – SP Korytów

Puchary, dyplomy i nagrody zwy-
cięzcom wręczyli: Przewodnicząca Rady 
Gminy Paulina Partyka, Zastępca Wójta 
Wioleta Micewicz, Dyrektor Gminnego 
Centrum Oświaty w Radziejowicach 
Beata Kalina, Radna, Członek Komisji 
Oświaty Rady Gminy Aleksandra Jarosz, 
a także Dyrektorki Szkół Podstawowych: 
Żaneta Wesołowska, Elżbieta Błażejew-
ska i Sylwia Król oraz koordynator tego 
wydarzenia Sylwia Cuper, nauczyciele 
wychowania fizycznego i opiekunowie, 
którzy mocno wspierali swoje reprezen-
tacje.  

– To wydarzenie sportowe przebiega-
ło w radosnej atmosferze w połączeniu ze 
świetną zabawą, czego potwierdzeniem 
były uśmiechy dzieci, które dla nas są naj-
ważniejsze – powiedziała Wioletta Mice-
wicz – Zastępca Wójta Gminy Radziejo-
wice – dodając, że wszyscy tego dnia byli 
zwycięzcami.  Z niecierpliwością czekamy 
na kolejny Turniej.             

                             Na podstawie info.     
SP Radziejowice, Foto J.K.
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W sobotę 7 września na stadionie „Błękitnych” Korytów odbyły się Powiatowe 
Zawody Sportowo-Pożarnicze OSP. Gospodarzem powiatowej rywalizacji straża-
ków byli – inicjator takiej rywalizacji Michał Orliński – Radny Sejmiku Wojewódz-
twa Mazowieckiego oraz Wójt Gminy Radziejowice Artur Jankowski. 

W KorytoWie mistrzami zostali druhoWie z BartniK

I V  M i s t r z o s t w a  P o w i a t u  Ż y r a r d o w s k i e g o  D r u ż y n  P o ż a r n i c z y c h  w  P i ł c e  N o ż n e j

telefony, Które mogą nam się przydać

Urząd Gminy  Radziejowice, tel. 46 857-71-71  I  Konserwatorzy: sieć wodociągowa: Mirosław Finkelsztajn – tel. 530-416-654;  
Andrzej Finkelsztajn – tel. 530-741-979   I odczyty liczników – 692-606-190 lub 46 854-30-30  I  
sieć sanitarna: całodobowo EL-MECH Konserwacja Kanalizacji tel. 796-559-103
Dzielnicowy  Gminy Radziejowice tel. 506-905-720   I  Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej tel. 46 857-71-22  I  
Gminne Centrum Oświaty tel. 46 857-71-23  I  Gminne Centrum Kultury „Powozownia” tel. 46 856-35-35  I  Pałac Radziejowice tel. 46 857-71-75
Muzeum Lwowa i Kresów, Biniszewicze tel. 602 603 588  I  Gminna Biblioteka im. Jana Pawła II  tel. 46 857-71-50
Szkoła Podstawowa w Radziejowicach  tel. 46 857-70-08 i 46 857-70-34  I  Szkoła Podstawowa w Korytowie A tel. 46 857-51-70
Szkoła Podstawowa w Kuklówce tel. 46 857-77-29  I  Przedszkole w Radziejowicach tel. 46 857-71-76  I 
Przychodnia Zdrowia w Radziejowicach tel. 46, 857-71-17, 514-740-908  I  Apteka „ Remedium” w Radziejowicach tel. 46 857-70-15  I  
Poczta w Radziejowicach tel. 887 331 662   I  Bank Spółdzielczy w Radziejowicach tel. 46 857-71-88  I  Parafia w Radziejowicach tel. 46 857-71-18  I  
Parafia w Kuklówce Zarzecznej tel. 22 243-29-82  I  Starostwo Powiatowe w Żyrardowie tel. 46 855-22-19  I  
Komenda Powiatowa Policji w Żyrardowie tel. 47 705-82-00   I  Komisariat Policji w Mszczonowie tel. 47 705-82-60  I  
Szpital w Żyrardowie tel. 46 855-20-11  I  Powiatowy Urząd Pracy w Żyrardowie tel. 46 855-38-12   I  Urząd Skarbowy w Żyrardowie tel. 46 855-35-56

BEZPŁATNY BIULETYN INFORMACYJNY 
URZĘDU GMINY RADZIEJOWICE

Wydawca:  
Urząd Gminy Radziejowice   

ul. Kubickiego 10, 96-325 Radziejowice 
) +48 46 857 71 71    

 FAX: +48 46 857 71 20     
*urzad@radziejowice.pl  

Realizacja zamówienia:  
Tadeusz Sułek Usługi Wydawnicze

 Wydawca „Życia Żyrardowa”  
ul. Okrzei 51 A   

 96-300 Żyrardów, ) 46 855 36 62   
 * zycie@hot.pl

Słoneczna pogoda sprzyjała 
strażackiej rywalizacji drużyn  

z miast i gmin powiatu żyrardowskiego, 
która odbywała się w sobotę 7 września 
na boisku w Korytowie. Organizatorami 
tej powiatowej, strażackiej rywalizacji byli: 
Michał Orliński – Radny Sejmiku Woje-
wództwa Mazowieckiego i Artur Jankow-
ski – Wójt Gminy Radziejowice. 

Na boisku w Korytowie zmierzyły 
się drużyny pożarnicze z terenu powiatu 
żyrardowskiego: KP PSP Żyrardów, OSP 
Bartniki, OSP Zbiroża, OSP Radziejowice, 
OSP Piekary i OSP Żyrardów. Oficjalnego 
otwarcia Turnieju dokonali: Poseł na Sejm 
Maciej Małecki, Wójt Gminy Radziejowice 
– Artur Jankowski i Radny Sejmiku – Mi-
chał Orliński – życząc dobrej i zdrowej 
sportowej rywalizacji. Wśród zebranych 
byli również: Zastępca Wójta Gminy Ra-
dziejowice – Wioletta Micewicz, Zastępca 
Komendanta Powiatowego PSP z Żyrardo-
wie – mł. bryg. Marek Krawczyk, Inspektor 
Urzędu Gminy w Radziejowicach – Justyna 
Klimaszewska, Prezes Zarządu Gminnego 

OSP – Marek Leja i prezes OSP Korytów 
Tomasza Rokwisz.

Poseł Maciej Małecki podziękował sa-
morządowcom z Gminy Radziejowice za 
podjęcie wyzwania organizacji piłkarskiej 
rywalizacji strażackich druhów. Pogratulo-
wał również Radnemu Sejmiku Mazowiec-
kiego – Michałowi Orlińskiemu za wielkie 
zaangażowanie w kontynuowanie tego 
pięknego sportowego przedsięwzięcia.  

– Strażak musi się cechować dobrym 
zdrowiem i dobrą kondycją, aby mógł sku-
tecznie pomagać innym. Dlatego bardzo 
chętnie podjęliśmy się współorganizacji 
tego strażackiego turnieju piłkarskiego. 
Życzę drużynom wygranych meczów, a ki-

bicom oglądania i oklaskiwania dużej ilości  
ładnych akcji i goli. Proszę też, aby była to 
gra bezpieczne i bez kontuzji, gdyż – jako 
strażacy musicie być sprawni i w każdej 
chwili gotowi do pomocy potrzebują-
cym…– mówił Wójt Artur Jankowski. 

Za współorganizację IV Mistrzostw 
Powiatu Żyrardowskiego Drużyn Pożarni-
czych podziękował radny Michał Orliński. 
Podkreślił, że bardzo dobra w tym zakresie 
była współpraca z Wójtem Arturem Jan-
kowskim i jego współpracownikami.

Na boisku toczyła się zacięta walka 
o puchar tych mistrzostw, a strażacy za- 
grali mecze na wysokim poziomie, udo-
wadniając, że są w dobrej formie. Po ro-

zegraniu 15 meczów – każdy z każdym, 
okazało się, że najlepszymi w piłkarskiej 
rywalizacji okazali się druhowie z OSP 
Bartniki z gminy Puszcza Mariańska. 

Nagrody najlepszym drużynom wrę-
czyli – Zastępca Wójta Gminy Radziejo-
wice – Wioletta Micewicz wraz z radnym 
Michałem Orlińskim. To była wspaniała  
i udana sportowa rywalizacja, a druhowie 
ze wszystkich jednostek  udowodnili, że 
dysponują świetną kondycją, a w piłkę 
nożną grają jak zawodowcy.

Klasyfikacja końcowa i najlepsi zawod-
nicy w poszczególnych drużynach:

I m. – OSP Bartniki 
– Dominik Woźniak;
II m. – PSP Żyrardów 
– Tomasz Kobierski;
III m. – OSP Piekary – Jakub Balak;
IV m. – OSP Zbiroża 
– Robert Borowski;
V m. – OSP Radziejowice 
– Paweł Rybkowski;
VI m. – OSP Żyrardów 
– Rafał Szybański.
Najlepszym strzelcem turnieju został 

Lewukh Witalii z drużyny OSP Piekary.
Najlepszym bramkarzem wybrano: 

Dominika Woźniaka z OSP Bartniki.        
Skład drużyny OSP Radziejowice: Piotr 

Nowak, Mateusz Ściborski, Michał Ziółkow-
ski, Konrad Szymczak, Mariusz Jarkiewicz, 
Paweł Rypkowski, Michał Kowalczyk, Anto-
ni Wyleziński i Bartosz Smętowski.
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